
TT RR EE NN DD OO VV II   UU   PP OO SS LL OO VV AA NN JJ UU   

 

 

 

 

Godina I 
Broj I 
Sveska 
1/2013 

109 

SRDAČNE ČESTITKE I NOVOSTI SA OVE STRANE 
ATLANTIKA  

 

Poštovane koleginice i kolege Visoke poslovne škole strukovnih studija “Prof. Dr Radomir 
Bojković”, 

Primite iskrene čestitke povodom prvog broja časopisa “Trendovi u poslovanju”. Još jednom 
ste pokazali da vam je stalo da nastavite sa praksom praćenja inovacija u obrazovanju 
stručnjaka u oblasti menadžmenta, primenjene informatike i organizacije.  Bravo!  

U poslednjih dvadeset godina ste preneli sva svoja znanja iz prakse, kao i iz vašeg sopstevnog 
usavršavanja, na hiljade mladih širom Srbije. Povodom tog jubileja primite posebne čestitke. 

Nije bilo ni malo lako osnovati Školu, nije bilo lako razvijati Školu. Ja sam imala tu čast da se 
pridružim nastavničkom kolektivu 1995. na inicijativu Radomira Bojkovića, idejnog osnivača 
i prvog direktora Škole. Zajedno sa njim i mnogima od vas ja sam radila deset godina na 
obrazovanju mladih, kao i na usavršavanju zaposlenih stručnjaka iz mnogih preduzeća 
Rasinskog okruga. Više stotina različitih kompjuterksih kurseva smo zajedno osmislili i 
realizovali, podižući softverske veštine ne samo naših studenata, već i inženjera, bankara, 
farmaceuta i lekara.   

Na žalost, ovaj jubilej obeležavamo bez Radomira Bojkovića. Njegov život je rano prekinut, 
ali njegove zasluge za unapredjenje obrazovanja i industrije velikog broja gradova širom 
Srbije su – nemerljive. Od izuzetne vrednosti je i to što se vizija budućnosti Škole realizovala 
i realizuje bez prekida već dve decenije. Radomir Bojković je bio jedan od malobrojnih 
stručnjaka vizionara, a mi smo se trudili da mu pomognemo da se njegove vizije pretvore u – 
realnost. Sa ovim novim časopisom nastavnički kolektiv Škole nastavlja sa tom praksom. 

Ja sam se pre sedam godina preselila iz Kruševca na daleki severozapad Pacifika. Posle deset 
fenomenalnih godina predavaštva na VTŠIM (tadašnji naziv), preselila sam se u Sijetl i 
nastavila da predajem. Na University of Washington predajem kulturne komunikacije, a na 
Belvi koledžu predajem poslovne komunikacije, kao i softverske alate u poslovanju.  Studenti 
su prilično slični studentima kojima sam predavala u Srbiji. Teme, zadaci, projekti takodje, 
osim što se inoviraju softveri gotovo preko noći. Medjutim, i u Srbiji profesori moraju pratiti 
tehnološka unapredjenja, ne samo u softveru ili touch-screen hardveru, nego i u novim 
platformama za učenje na daljinu.  Mi ih ovde nazivamo Learning Management Systems 
(LMS). Za ovih poslednjih sedam godina ja sam koristila sledeće LMS – Blackboard Vista, 
Angel, Catalyst i Canvas.  Od jula meseca 2012. godine ogroman broj obrazovnih institucija 
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višeg i visokog obrazovanja u državi Washington u kojoj ja živim je odlučio da prihvati 
Canvas LMS. Ova platforma je napravljena 2011.godine, od strane kompanije Instructure 
(država Juta).  Dakle, radi se o prilično novom softverskom paketu koji rapidno osvaja tržište. 
Na University of Washington kao i na Belvi koledžu Canvas se koristi ne samo za učenje na 
daljinu, već i za klasično učenje (“in-class”, “face-to face”, a ponekad ga nazivamo i “on-
ground”). U tom modelu učenja Canvas se najčešće koristi za “assignment dropbox” 
(predavanje projekata, prezentacija, zadataka od strane studenata), za diskusije izvan klasične 
učinionice, kao i za manje testove.   

Canvas sa svim svojim mogućnostima zaista predstavlja sistem upravljanja učenjem kada se 
koristi u učenju na daljinu. Pored mnogih multimedijalnih i interaktivnih osobina, ono što čini 
Canvas popularnim medju studentima jeste korisničko okruženje, koje u mnogom podseća na 
Facebook. Što se tiče profesora i nastavnika, oni posebno cene funkcije “Speed Grader”, 
“Peer-Review” diskusije, kao i multimedijalne komunikacije sa studentima (mogućnost 
jednostvanog kreiranja audio i video komentara sa opremom ugradjenom u prosečni laptop ili 
netbook).  Mnogo više o mojim i iskustvima drugih profesora u korišćenju Canvasa u – 
narednom broju. 

Do tada, srećan jubilej svim zaposlenima Škole želim. 

Dve decenije su iza nas, a mnogo više decenija - pred nama, sa novim izazovima.   

Svako dobro i puno pozdrava iz dalekog Sijetla, 

Zorica Miroslava Wacker 


